
1) Lze od ODS čekat snahu o revizi ministrem V. Pickem připraveného prodloužení pronájmu 
letounů JAS-39 Gripen?

ODS podporuje další modernizaci systémů, které mají přímou vazbu na integrovaný systém 
protivzdušné obrany NATO, včetně udržení schopností taktického nadzvukového letectva.

2) Dává si ODS závazek, pod jakou mez nesmí klesnout, případně kam se má navýšit, obranný 
rozpočet, bráno buď jako podíl nákladů k HDP, nebo k výdajům státního rozpočtu?

V rozpočtu na obranu se chceme postupně přibližovat k cíli 2 % HDP.

3) Podpořila by ODS vyslání české protichemické jednotky do Sýrie za účelem likvidace 
tamních chemických zbraní, s čímž syrská vláda souhlasila (a nyní se jedná o to, jak na to)? Za 
jakých okolností?

Pokud by o to Českou republiku spojenci požádali, pak ODS je připravena takovou akci 
podpořit.

4) Co konkrétně hodlá ODS změnit ve vztahu spolupráce AČR a IZS, pokud hodlá něco měnit?

Chceme přirozeně nadále podporovat spolupráci AČR a IZS. Přínos této spolupráce byl letos 
vidět např. během ničivých povodní. ODS se zasadí o dokončení legislativních změn, které 
umožní využitelnost v zásadě všech sil a prostředků ozbrojených sil pro podporu 
Integrovaného záchranného systému (IZS).

5) Zamýšlí ODS nějaké výraznější změny v charakteru armády (např. prohloubení 
protichemické/protiradiační specializace, rozšíření leteckých dopravních kapacit, 601. skss, 
úplné zrušení či naopak rozšíření tankového vojska do z vojenského pohledu smysluplnější 
bojové síly apod.)?

Úrovní profesionalizace a výzbroje je Armáda ČR ve středoevropském srovnání na slušné 
úrovni. Doma čeští vojáci významně pomáhali při likvidaci následků častých povodní. Také proto 
se armáda nyní těší stabilní dvoutřetinové podpoře české veřejnosti. Chceme v první řadě 
zachovat či prohloubit její schopnosti a nasaditelnost.


